
Zápis z porady vedení konané dne 8. 6. 2015 

Přítomni: Dostál, Šrubařová, Bartošek, Kohoutková, Regner, Matyska, Křenek, Rebok, 

Novotná Buršíková, Vičar, od 11:30 přítomni Bareš, Veselý, Póč 

Omluveni: Malinka 

1. Zprávy od ředitele  

– Ředitel informoval o setkání děkanů a ředitelů s rektorem, které se týkalo 

dlouhodobého záměru univerzity. DZ bude postaven na třech hlavních oblastech: 

výuka, výzkum a „třetí role“ univerzity. Pan kvestor ve své závěrečné prezentaci ještě 

uvedl čtvrtou oblast, týkající se infrastruktury a core facilities MU, do níž bude také 

patřit ICT; zde bude prostor na promítnutí úvah o strategii ICT na MU. Jednání se celý 

den zúčastnili všichni tři zástupci ÚVT v pracovních skupinách (Dostál, Rebok, 

Regner). Harmonogram přípravy DZ je poměrně agresivní, diskuse rektora s děkany a 

řediteli vysokoškolských ústavů nad v podstatě finalizovaným zněním je naplánována 

na konec června. 

– Jednou z klíčových idejí tohoto DZ je účinné vypořádání se ze změněnou situací, kdy 

bude k dispozici výrazně méně volných finančních prostředků než v minulosti; 

současně bude třeba se vypořádat s výzvami OP VVV, zejména ve vztahu k výuce 

(kontrola kvality, orientace na „praktickou“ výuku apod.). Pan rektor by rovněž rád 

posílil prvky Liberal Arts zejména v přípravě bakalářů a posílil univerzální 

kompetence všech absolventů bakalářského studia na MU – je v tom i příležitost pro 

efektivní využití potenciálu ICT. 

 

2. Výroční zpráva 

– Vičar přednesl prezentaci o současném pojetí výroční zprávy, navrhl možnosti pro 

nové uchopení.  

– Diskuse:  

o Cílovou skupinu by neměli tvořit pouze lidé uvnitř univerzity, ale také 

obchodní a strategičtí partneři. 

o Zpráva by neměla a priori suplovat PR materiály, text by měl mít i odbornou 

úroveň. Možností by bylo vytvoření samostatných odborných textů, které by 

byly volně vkladatelné do PR části. Tyto odborné části lze potom distribuovat 

i nezávisle na sobě.  

o Zpráva za rok 2014 bude spíše zkušební pro hledání správné formy a obsahu. 

o Zpráva má být součástí širšího portfolia, jeho návrh bude hotov do poloviny 

července (kontrola 20. 7.).  

o Ředitel navrhuje zpracovat zprávu pouze v angličtině.  

 

3. Návštěva kvestora, prorektora Bareše a Mgr. Póče  

– Prorektor pro rozvoj, prof. Bareš, informoval o současném dění kolem projektů OP 

VVV. Vypisování výzev lze očekávat o prázdninách nebo těsně po nich, řada z nich 

ale bude mít poměrně dlouhou dobu na podávání projektů. Finanční zajištění nelze 

srovnávat s OP VK a OP VaVpI (realisticky lze očekávat cca jednu čtvrtinu částky, 

kterou MU získala z kombinovaných prostředků OP VK a OP VaVpI), navíc žadateli 

mohou být tentokrát i pražské a soukromé vysoké školy. Vedení MU považuje za 

strategické, aby v každé výzvě šlo za univerzitu minimum projektů – nejlépe jeden, 

zahrnující více HS – protože tak bude možné vhodně demonstrovat strategickou roli 

pro celou univerzitu. 



– Zdroje pro realizaci projektů je třeba hledat i v jiných operačních programech, kupř. 

OP PIK, OP životní prostředí, doprava apod. Výzvy v těchto operačních programech 

jsou vždy vypsány cca na 3 měsíce, předchází jim avízo.  

– Důležitou oblastí pro zisk finančních zdrojů jsou také projekty přeshraniční spolupráce 

a regionální projekty – bude třeba se soustředit i na finančně menší projekty. Snahou 

MU je dostat některé projekty do zásobníku Jihomoravského kraje.  

– Zásobník projektů na RMU není určen pouze pro OP VVV, ale pro projekty 

odpovídající celkovému směru univerzity v souladu s dlouhodobým záměrem. 

Matyska zdůraznil roli IT v projektech napříč přes veškerá témata. Prorektor Bareš 

jasně uvedl strategii vedení MU: „Veškeré projektové šablony musí být konzultovány 

s ÚVT“ 

– Kvestor následně informoval, že je potřeba do budoucna počítat se snížením 

alokovaných finančních prostředků, které plyne z dlouhodobého úbytku studentů a 

z nákladů na údržbu nemovitostí a zařízení pořízených z projektů OP VK a OP VaVpI. 

S tím souvisí i plánovaná změna rozpočtových pravidel univerzity, hlavně odstranění 

diverzity mezi rozpočtováním fakult a ústavů. Důležitou roli bude hrát hledání nových 

zdrojů a kontaktů a péče o osoby s potencí dalších zdrojů.  

– Jedním z cílů je též lepší koordinace IT služeb, které se mnohdy vyskytují duplicitně 

na různých pracovištích.  

 

4. Různé  

– Tajemnice připomněla nesplněné úkoly v kontrolním systému a personalistice, 

do pondělí příštího týdne musí ředitel dodat podklady pro odměny. (kontrola 15. 6.) 

– Investiční záměry – Pištěk průběžně doplňuje, kontrola každý týden.  

– Univerzitní pošta – Ruda svolá na tento týden širší schůzku, odpovídá Křenek, 

kontrola 15. 6.  

– Divizní dodají řediteli jmenný seznam osob pro HČ.  

 

 

 

 

Zapsala:                                         Schválil: 

Martina Novotná Buršíková                            Luděk Matyska 

ředitel ÚVT MU 

 


